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PROTOKÓŁ NR 3/2024 

z III SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej w dniu 29 maja 2024 r. 

 

III sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. Por. Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawiają nagrania z sesji. 

 

Link do nagrań: 

https://esesja.tv/transmisja/52861/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-iii-w-dniu-29-maja-

2024-godz-1500.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie III sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godzinie 1510 otworzyła III sesję Rady Miejskiej. 

Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk, a nagranie z obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i 

na stronie internetowej gminy. Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad 

wynikających z przepisów o ochronie danych osobowych. Następnie po potwierdzeniu przez 

radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła prawomocność obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

 

Obecni radni  

1. Izabela Banasiak-Matusik 

2. Monika Bolek 

3. Anna Fedynicz 

4. Stanisław Fijka 

5. Aleksandra Górecka 

6. Teresa Jędral 

https://esesja.tv/transmisja/52861/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-iii-w-dniu-29-maja-2024-godz-1500.htm
https://esesja.tv/transmisja/52861/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-iii-w-dniu-29-maja-2024-godz-1500.htm
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7. Mateusz Kanabus 

8. Wojciech Kochański 

9. Renata Mateńko 

10. Beata Mika 

11. Bartosz Miszewski 

12. Bożena Molak 

13. Andrzej Pietrzak 

14. Jakub Rącz 

15. Roman Cezary Rybarczyk 

16. Ewa Stokowska 

17. Justyna Szczypińska-Piotrowska 

18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Arleta Żmudzin 

Nieobecny radny: 

1. Szymon Krupa 

 

W załączeniu do protokołu: 

- lista obecności radnych załącznik nr 1; 

- lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy 

załącznik nr 2; 

- lista obecności gości załącznik nr 3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral powitała: Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza 

Arkadiusza Strzyżewskiego, Zastępcę Burmistrza M. Baja, Skarbnika gminy Ewę Sobiepanek, 

Sekretarza gminy Piotra Walczaka, dyrektorów jednostek organizacyjnych, naczelników 

wydziału urzędu miasta i gminy, sołtysów, mieszkańców oraz reprezentacje rady rodziców ze 

szkoły w Czersku. 

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral przedstawiła porządek obrad. 
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1. Otwarcie III sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2023 dla gminy Góra Kalwaria. 

5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

7. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych oraz 

zasad ich przyznawania. 

8. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustanowienia zasad przyznawania diet 

sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli Gminy Góra Kalwaria. 

9. Projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu 

na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Górze Kalwarii z siedzibą przy ul. por. Jana Białka 4. 

10. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego oraz warunków zwolnienia z tych opłat w prowadzonych przez Gminę 

Góra Kalwaria publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych 

szkołach podstawowych.  

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oraz nieruchomości gruntowej 

będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra Kalwaria. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy.  

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 

14. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej, położonej w mieście 

Góra Kalwaria w obrębie 06-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 11/8. 

15. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wólka Dworska – część 2. 

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra 

Kalwaria – rejon ul. Lipkowskiej cz. I. 

17. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – teren 

pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria. 
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18. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu miasta Góra Kalwaria - rejon ul. Leśnej. 

19. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

20. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

21. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z I sesji Rady Miejskiej z dnia 07.05.2024 r. oraz II 

sesji Rady Miejskiej z dnia 16.05.2024 r.  

22. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b) pytania radnych i odpowiedzi, 

c) wolne wnioski, 

d) informacje. 

23. Zamknięcie III sesji Rady Miejskiej. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz z 

porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Rącz zgłosił wniosek formalny o uzupełnienie porządku 

obrad o punkt „Dyskusja dotycząca oświaty na terenie gminy Góra Kalwaria", uzasadniając 

wniosek niepokojem mieszkańców, którzy obawiają się między innymi zamknięcia placówek 

oświatowych na terenach wiejskich. Poprosił o umieszczenie punktu w porządku obrad przed 

punktami związanymi z podwyżkami diet dla radnych oraz wynagrodzenia dla burmistrza, 

gdyż zdaniem radnego należy przedyskutować, czy oszczędności nie należy poszukać w tym 

zakresie.  

W związku z brakiem innych zgłoszeń przewodnicząca rady poddała wniosek pod 

głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o pkt. "Dyskusja dotycząca 

oświaty na terenie gminy Góra Kalwaria". 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 
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ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

 

Radna Miejska uwzględniła wniosek. 

 

Przewodnicząca uzupełniła porządek obrad o punkt 5.1. 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie od 

16 maja 2024 r. do 29 maja 2024 r. 

 

I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
Dot.: 

1. ORG.0050.95.2024 09.05.2024 

w sprawie wprowadzenia w Urzędzie Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria Regulaminu Zakładowego Funduszu 

Świadczeń Socjalnych oraz powołania Komisji Socjalnej  

2. ORG.0050.96.2024 16.05.2024 w sprawie zmian w budżecie 

3. ORG.0050.97.2024 16.05.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 r. 

4. ORG.0050.98.2024 16.05.2024 zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 
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finansowego dla rachunku wydzielonego środków z 

Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w 2024 roku. 

5. ORG.0050.99.2024 20.05.2024 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do naboru 

ekspertów w celu raportowania wskaźników rezultatu 

pilotażowego wdrożenia w ramach projektu „CBDC 

powered Smart PerFORrmance contracTs for Efficiency, 

Sustainable, Inclusive, Energy use“ (FORTESIE) 

6. ORG.0050.100.2024 24.05.2024 
w sprawie zmiany składu Gminnej Komisji 

Rozwiazywania Problemów Alkoholowych 

7. ORG.0050.101.2024 24.05.2024 
w sprawie wyborów organów sołectw w Gminie Góra 

Kalwaria  

8. ORG.0050.102.2024 24.05.2024 w sprawie wyborów organu osiedla Linin 

 

II. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

Tydzień 20 (16.05-19.05) 

- spotkanie z naczelnikiem placówki Poczty Polskiej w Górze Kalwarii w sprawie działalności 

jednostki 

- udział w konferencji Związku Nauczycielstwa Polskiego w Piasecznie 

- udział w pikniku „Dzień Rodziny” organizowanym przez Zespól Szkół w Cendrowicach 

- udział w uroczystości nadania sztandaru drużynie pożarniczej Anioły Floriana 

- udział w 3. Ogólnopolskim Zjeździe Rodzin Zastępczych w Czersku 

- udział w Turnieju Rycerskim organizowanym na Zamku Książąt Mazowieckich w Czersku 

- udział w uroczystej Mszy św. na Mariankach ku czci św. Ojca Stanisława Papczyńskiego 

- udział w orszaku zielonoświątkowym z portu w Górze Kalwarii do Nadbrzeża  

- udział w powiatowych obchodach Dnia Strażaka 

 

Tydzień 21 (20.05-26.05) 

- udział w akcji wspólnego budowania domków lęgowych dla ptaków wraz z uczniami szkoły 

podstawowej w Czersku oraz seniorami 

- spotkanie z przedstawicielem Miejskiego Klubu Koszykówki w sprawach bieżących 

- spotkanie koordynacyjne w sprawie organizacji 3. Biegu Królowej Bony 



Protokół nr 3/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.05.2024 r. 7/36 

- udział w radzie społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

- spotkanie z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w sprawie Zamku Książąt 

Mazowieckich w Czersku 

- udział w spotkaniu konwencie wójtów, burmistrzów i starosty powiatu piaseczyńskiego 

- udział w wieczorze poetyckim organizowanym na terenie Ogrodu Miejskiego 

- udział w pikniku rodzinnym organizowanym w szkole podstawowej w Kątach 

- udział w turnieju „rzucajki” – siatkówki dla dzieci 

- udział w II Kalwaryjskim Dniu Sąsiada organizowanym w Ogrodzie Miejskim  

 

Tydzień 20 (27.05-29.05) 

- spotkanie z przedstawicielami Spółdzielni Mieszkaniowej w Górze Kalwarii w sprawach 

bieżącej współpracy  

- spotkanie z mieszkańcami wsi Czachówek w sprawie dróg sołeckich 

- spotkanie z burmistrzem Konstancina – Jeziorny w sprawach bieżących 

- udział w sesji Rady Miejskiej 

 

III. Inwestycje rozpoczęte 

- Budowa street WorkOut w Wincentowie 

Wykonawca: LOGOS 

Wartość robót: 29.200,00 zł 

Termin zakończenia: 15.07.2024 

- Budowa  placu zabaw w Czarnym Lesie 

Wykonawca: LOGOS 

Wartość robót: 28.368,00 zł 

Termin zakończenia: 15.09.2024 

- Rozbudowa placu zabaw w miejscowości Linin 

Wykonawca: LOGOS 

Wartość robót: 32.9786,30 zł 

Termin zakończenia: 30.09.2024 

- Ogrodzenie placu zabaw „Zygzak” w sołectwie Cendrowice (MIAS) 

Wykonawca: TIP-TOP 

Wartość robót: 30.000,00 zł 

Termin zakończenia: 20.09.2024 

- Budowa boiska do koszykówki  w Czachówku 
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Wykonawca: TRIFID 

Wartość robót:  59.999,00 zł 

Termin zakończenia: 20.12.2024 

- Budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej do planowanego budynku JRG (dokumentacja) 

Wykonawca: Kanpol 

Wartość robót: 28.905,00 zł 

Termin zakończenia: 23.11.2024 

 

IV. Inwestycje zakończone 

- brak 

 

V. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 96 osób 

- Straż Miejska – 6 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS –  40 osób  

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury –  23 osoby 

- OSiR -  43 osoby  

- ABK – 23 osoby 

- ZGK – 86 osób 

 

Radny W. Kochański poprosił o informację w sprawie: 

- spotkania z przedstawicielem Miejskiego Klubu Koszykówki,  

- spotkania z burmistrzem Konstancina – Jeziorny, czy spotkanie dotyczyło budowy 

obwodnicy Konstancina – Jeziorny. 

Odpowiedzi na powyższe pytania udzielił burmistrz A. Strzyżewski. 

 

Radna B. Molak poprosiła o informację w sprawie: 

- spotkania z naczelnikiem placówki Poczty Polskiej w Górze Kalwarii w sprawie działalności 

jednostki, 

- spotkania z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w sprawie Zamku Książąt 

Mazowieckich w Czersku, 

- udział w spotkaniu konwencie wójtów, burmistrzów i starosty powiatu piaseczyńskiego. 
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Burmistrz A. Strzyżewski udzielił odpowiedzi na powyższe pytania.  

 

Punkt 4. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2023 dla gminy Góra 

Kalwaria. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Punkt 5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Miejskiej. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/14/2024 

 

Punkt 5.1. Dyskusja dotycząca oświaty na terenie gminy Góra Kalwaria. 

Radny J. Rącz stwierdził, że powodem zgłoszenia powyższego punktu do porządku obrad, 

były sprzeczne informacje dotyczące zmian w oświacie. Chciał wyjaśnić sytuację, zastanawiał 

się dlaczego w szkołach wśród nauczycieli panuje takie oburzenie oraz co burmistrz myśli na 

ten temat.  
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Burmistrz A. Strzyżewski na wstępie wypowiedzi przyznał, że z dużym zaniepokojeniem 

słuchał uzasadnienia wypowiadanego przez radnego przy wniosku o wprowadzenie 

powyższego punktu do porządku obrad. Zapewnił, że ani on ani jego współpracownicy nie 

mają zamiaru likwidować żadnej z wiejskich szkół, a następnie przedstawił jakie działania 

zostały podjęte w poprzednich latach w oświacie (rozbudowa trzech wiejskich placówek 

oświatowych, utworzenie oddziału przedszkolnego w szkole w Cendrowicach). Poprosił 

radnego o odpowiedź skąd ma takie informacje. Kończąc wypowiedź, dodał, że jest chętny 

na rozmowy o bieżącej sytuacji oświaty tzn. przygotowań do nowego roku szkolnego.  

Radny J. Rącz poinformował, iż informacje o likwidacji szkół otrzymał od mieszkańców i 

dlatego chciał, aby rozwiać plotki, obawy mieszkańców na temat reformy w oświacie 

przedstawiając im rzetelne informacje.  

Radna I. Szymańska odnosząc się do przeprowadzonego audytu poprosiła burmistrza o 

udzielenie odpowiedzi na pytania powstałe na podstawie powyższego opracowania. Dodała, 

że całe zamieszanie jakie wynikło w ostatnich dniach związane jest z zatwierdzeniem arkuszy 

organizacyjnych. Zapytała: czy w ostatnich dniach zostały wyznaczone nowe standardy 

współpracy organu prowadzącego z dyrektorami placówek oświatowych tzn. dlaczego z 

zatwierdzeniem złożonych w terminie, czyli w połowie kwietnia, arkuszami zaopiniowanymi 

pozytywnie przez związki zawodowe i kuratorium zwlekano do ostatniego dnia i na ostatnią 

chwilę tzn. na dzień przed obligatoryjnym zatwierdzeniem tych arkuszy dokonano takich 

drastycznych zmian. Cytując zapis z opracowania zauważyła, że autorka przeprowadzająca 

audyt stwierdziła, że analiza dokumentacji organizacyjnej szkół i przedszkoli nie ma 

charakteru audytu ani kontroli oraz, że nie stanowi dla gminy wiążącej wykładni prawnej. Jest 

to usługa zlecona, jedyna korzyść z wykonania tej usługi to ewentualna podstawa dla organu 

prowadzącego do zbudowania wytycznych, zaleceń, lokalnych rekomendacji lub 

ewolucyjnych zmian w polityce zarządzania szkołami i przedszkolami w gminie. Należy 

pamiętać, że nie wszystkie rozwiązania mogą być zastosowane w konkretnej szkole lub 

przedszkolu, dlatego zakres ten został pozostawiony do oceny organowi prowadzącemu. 

Kontynuując zapytała, czy organ prowadzący przeanalizował w stosownym czasie z 

dyrektorem każdej z placówek zalecenia, rekomendacje czy zmiany, jakie według pani autorki 

opracowania powinny być w danej placówce zastosowane. Kiedy miały miejsce te spotkania z 

dyrektorami, ile razy z każdym dyrektorem zostały te arkusze organizacyjne przeanalizowane. 

Wskazanie godzin możliwych do redukcji, przeliczenie ich na kwoty powinno się odbyć w 

sposób indywidualny w każdej szkole z uwzględnieniem konkretnego nauczyciela, którego ta 

redukcja będzie dotyczyła i czy tak to zostało zrobione. Czy we wszystkich szkołach 

podstawowych wskazanych przez autorkę zastosowano redukcję godzin dla nauczycieli 

bibliotekarzy we wskazanej lub uzgodnionej z dyrektorem placówki. Wskazaniem autorki była 

redukcja godzin w 10 na 11 placówek. Czy to się zadziało, jaki zastosowano przelicznik, jaka 
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jest podstawa prawna zastosowanego przelicznika. Następnie zapytała jak zostały 

wprowadzone zalecenia audytu dotyczące wicedyrektorów w placówkach oświatowych, w 

których jest mniej niż 12 oddziałów (stanowiska te generują koszty w wysokości ponad 

200 000 zł. plus dodatek funkcyjny), czy zostało zdjęte z arkusza organizacyjnego stanowisko 

rehabilitanta w przedszkolu integracyjnym, oraz jeżeli redukcja godzin nauczycieli 

bibliotekarzy została zastosowana we wszystkich placówkach, które wskazywała pani audytor, 

to dlaczego na stronie kuratorium znajduje się ogłoszenie dyrektora szkoły w Brześcach, 

który ogłosił wakat na stanowisku nauczyciela bibliotekarza na 30 godzin (cały etat), skoro 

nigdy tam nie było całego etatu, a po audycie było zalecenie zmniejszenia liczby tych godzin 

z 15 do 11. 

Przewodnicząca T. Jędral przypomniała zgromadzonym, że obowiązuje pięciominutowy czas 

wypowiedzi. 

Zastępca Burmistrza M. Baj wyjaśnił na początek powody swojej nieobecności na posiedzeniu 

Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej. Potwierdził, iż był w ubiegłym roku 

przeprowadzono audyt, którego zalecenia urząd stara się wprowadzać systematycznie, bez 

zwolnień pracowników, lecz gdy jakaś umowa się kończy to nie jest ona dalej kontynuowana. 

Urząd stara się działać drogą ewolucji, a nie drogą rewolucyjnych zmian. Przepisy jasno 

określają czas do kiedy organ prowadzący, czyli w przypadku naszej gminy zastępca 

burmistrza ma czas na podpisanie arkusza organizacyjnego (w tym roku do 29.05.2024). Po 

dokonaniu analizy otrzymanych arkuszy uznano, że w obecnej sytuacji, zwłaszcza po dużych 

podwyżkach dla nauczycieli na które urząd nie otrzymał wystarczającej subwencji ze strony 

rządu, należy pewne rzeczy, czy ustalenia zoptymalizować. Były organizowane spotkania z 

dyrektorami szkół na których udawało się dojść do kompromisu, urząd również przychylił się 

do zgłoszeń szkół o indywidualnych potrzebach uczniów, mimo że nie wynikają z 

obowiązujących przepisów prawnych, do których gmina nie jest zobligowana, a generują 

dodatkowe koszty dla gminy. Kontynuując zastępca burmistrza przyznał, że w audycie było 

zalecenie mówiące o rezygnacji z funkcji wicedyrektora w placówkach, w których liczba 

oddziałów nie przekracza 12. Wspominając o sytuacji z covid dodał, że tylko w dwóch 

placówkach są tzw. wicedyrektorzy społeczni, natomiast w pozostałych placówkach są 

zatrudnieni wicedyrektorzy i nie ma planów, aby te stanowiska likwidować. Na pytanie 

dotyczące rehabilitanta mówca poinformował, że odpowiedzi udzieli na piśmie. Następnie 

odniósł się do wypowiedzi radnej w kwestii nauczycieli bibliotekarzy twierdząc, że radni nie 

powinni występować na sesji w swoim imieniu, gdyż wszyscy wiedzą, że radna jest 

pracownikiem biblioteki w jednej ze szkół. Obowiązują pewne standardy w samorządach co 

do bibliotek, jest to jedna godzina na dwudziestu uczniów, w większości placówek do tej pory 

było to więcej, zostały przeprowadzane rozmowy ze wszystkimi dyrektorami szkół (poza 
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dyrektorem szkoły w Czaplinku) i za wyjątkiem jednej placówki nie było problemu, żeby się do 

tych standardów dostosować.  

Radna I. Szymańska w trybie ad vocem odniosła się do wypowiedzi przedmówcy 

uzasadniając powody, dla których wspomniała o nauczycielach bibliotekarzach. Następnie 

zapytała dlaczego zatwierdzenie arkuszy organizacyjnych odbyło się w tak nerwowy sposób, 

dlaczego uwagi do arkuszy zostały zgłoszone na dzień przed zatwierdzeniem arkuszy, 

dlaczego gmina nie zgłosiła ich wcześniej (audyt odbył się 11 miesięcy wcześniej). 

Zastępca Burmistrza M. Baj poinformował, iż rozmowy z dyrektorami rozpoczęły się 

wcześniej, a nerwowość wynika z faktu, iż dyrektorzy zostali zobowiązani do redukcji 

nadgodzin nauczycieli specjalistów. Czas na takie decyzje nigdy nie jest łatwy i zawsze jest 

pewna nerwowość. Dodał, że jeżeli radni sobie życzą to skarbnik gminy przedstawi liczby, 

mówiące o tym, że ta optymalizacja była konieczna. Gmina Góra Kalwaria jest specyficzną 

gminą pod względem oświaty, bo ma 14 placówek oświatowych w tym dużo na terenach 

wiejskich, które patrząc z punktu widzenia ekonomicznego są finansowym obciążeniem dla 

gminy, ale urząd wszystkie te placówki chce utrzymać i mówca nie wyobraża sobie, aby jakaś 

szkoła na terenie wiejskim została zlikwidowana. Aby to zrobić, konieczna jest optymalizacja 

zatrudnienia tam, gdzie jest to możliwe. Wszystkie optymalizacje (w 90/95%) zostały 

uzgodnione z dyrektorami i one nie będą miały wpływu na działalność placówki, na jakość 

kształcenia i nie odbędą się ze szkodą dla najmłodszych. Dyrektorzy nie wręczyli 

wypowiedzeń, jeżeli była taka konieczność to odbyło się wszystko za porozumieniem stron, 

głównie z nauczycielami, którzy mają już prawo do emerytury, a w większości przypadków 

chodziło o redukcję godzin ponadwymiarowych.  

Radna I. Szymańska stwierdziła, że nie potrzebuje dodatkowych wyjaśnień od skarbnik gminy, 

po czym poprosiła o udzielenie odpowiedzi na pytanie związane z ogłoszeniem dotyczącym 

zatrudnienia nauczyciela bibliotekarza na trzydzieści godzin zamieszczonym na stronie 

kuratorium.  

Zastępca Burmistrza M Baj poinformował, iż nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie 

stwierdzając, że to raczej pytanie do dyrektora placówki, dlaczego takie ogłoszenie zamieścił. 

Przewodnicząca T. Jędral w trybie ad vocem odniosła się do wypowiedzi burmistrza, 

stwierdzając, że radni występują w imieniu mieszkańców i nietaktem było ze strony burmistrza 

potraktowanie radnej w ten sposób, zwracając jej uwagę, że występuje w swojej sprawie. 

Zdaniem mówczyni uwagi radnej odnośnie bibliotekarzy powinny skłonić burmistrza do 

opracowania w jaki sposób powinna funkcjonować biblioteka w gminie. 

Radny T. Ura stwierdził, że radni są radnymi społecznymi, ale również każdy z radnych gdzieś 

pracuje i to nie oznacza, że ma nie zabierać głosy w dziedzinie, którą reprezentuje 
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zawodowo. Dodał, że należy powrócić do meritum sprawy i skupić się nad tym, czy faktycznie 

te godziny, pensje zostały obniżone, czy to faktycznie wpłynie, czy nie wpłynie na 

funkcjonowanie placówki, a nie nad tym, kto, gdzie pracuje.  

Radny S. Fijka zapytał czy zlecenie audytu zrobiła rada miejska w stosunku do burmistrza, a 

burmistrz określił zakres tego audytu. Czy to był audyt, czy zapłacono za audyt, gdyż sama 

autorka opracowania pisze, że nie jest to audyt. Audyt rządzi się swoimi prawami i powinien 

na koniec przedstawić wnioski i rekomendacje, które służą wszystkim tym, którzy są związani 

z oświatą. Dodał, że na pewno komisja rewizyjna przyjrzy się temu bardziej. 

Zastępca Burmistrza M. Baj poinformował, iż na podstawie wniosku komisji oświaty został 

zlecony audyt dotyczący optymalizacji finansowania oświaty na terenie gminy i jeżeli komisja 

rewizyjna będzie chciała szczegółowo się z nim zapoznać, to jest on dostępny. Kończąc 

mówca jeszcze raz potwierdził, że był to audyt i bardzo chętnie przedstawi wnioski z niego 

płynące oraz odpowie na pytania Komisji Rewizyjnej.  

Radna J. Szczypińska – Piotrowska odnosząc się do protokołów komisji oświaty z poprzedniej 

kadencji zauważyła cytując, że komisja oświaty prosiła o wykonanie audytu w innym zakresie, 

niż został on zlecony i zapytała, co było powodem, że zostały zweryfikowane arkusze 

organizacyjne, następnie odniosła się do wskazanych przez Burmistrza M. Baja trzech 

obszarów, w których można szukać oszczędności, a mianowicie: pierwszy obszar świetlice, 

biblioteki oraz przedszkola - propozycja łączenia grup, drugi obszar, administracja, personel 

pomocniczy - redukcja zatrudnienia (obecnie jest przerost) i trzeci obszar, na który mówczyni 

zwróciła szczególną uwagę, czyli pomoc psychologiczno-pedagogiczna (audytor wskazuje, że 

są zbyt wysokie wydatki) po czym zadała pytanie, czy pomoc uczniom można przeliczyć na 

zbyt wysokie wydatki. Kończąc swoją wypowiedź stwierdziła, że chce się upewnić w imieniu 

swoich mieszkańców, że dzieci będą zaopiekowane tak jak do tej pory, a nawet lepiej, czyli że 

żadne dziecko nie straci swojego specjalisty, nauczyciela wspomagającego, logopedy, który 

był mu przydzielony. Nie straci zajęć, np. z terapii ręki i, że te wszystkie standardy, które 

zostały wprowadzone, będą. 

Radna B. Molak odnosząc się do złożonych arkuszy organizacyjnych zapytała czego one w 

szczegółach będą dotyczyły, bo jak radna rozumie ograniczenia etatów i uszczuplenia działań 

względem dzieci. Czy w związku z tym zmiany finansowe, które nastąpią będą 

satysfakcjonujące i w jakiej wysokości zostaną poczynione oszczędności.  

Burmistrz M. Baj potwierdził, że są trzy obszary, w których można szukać oszczędności, lecz 

nie zgodził się z wypowiedzią, że audyt był zlecony w innym obszarze, niż komisja oświaty 

sobie tego życzyła, stwierdzając, że to już zostało wyjaśnione z komisją w poprzedniej 

kadencji. Komisja domagała się od organu prowadzącego oszczędności. Rada, czy samorząd 

poprzedniej kadencji wiedział, że wydatki na oświatę nie tylko rosną kwotowo, ale także rosną 
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procentowo w stosunku do budżetu i rosną procentowo w stosunku do subwencji, jaką gmina 

otrzymuje z budżetu państwa. Chcąc utrzymać rozbudowaną siatkę szkół, przedszkoli i 

inwestować w oświatę tzn. w rozwój infrastruktury należy tych oszczędności szukać. 

Ponownie, nie zgodził się z faktem, że audyt był zlecony na co innego niż komisja chciała, 

jednocześnie pytając, gdzie można szukać oszczędności jak nie w wynagrodzeniach, które 

stanowią dziewięćdziesiąt procent kosztów oświaty. Odnosząc się do standardów zatrudnienia 

narzuconych przez Ministerstwo Edukacji i Nauki w swojej wypowiedzi stwierdził, że te 

standardy dotyczące nauczycieli specjalistów w zdecydowanej większości szkół są spełnione i 

jest więcej godzin pracy nauczycieli specjalistów niż ministerstwo wymaga i za co 

ministerstwo, czy rząd płaci w formie subwencji.  

Skarbnik gminy E. Sobiepanek na wstępie stwierdziła, że należy odróżnić dwie rzeczy, czyli 

przeprowadzony audyt oraz coroczną analizę arkuszy organizacyjnych. Z analizy arkuszy we 

wszystkich placówkach wyszło, że w wydatkach bieżących, które są ponoszone, a do których 

placówki nie są zobligowane przepisami prawa jest łącznie ponad 8 mln złotych. Dzięki 

rozmowom z dyrektorami uda się zaoszczędzić około połowy tej kwoty, czyli około 4 mln. zł.  

Radny S. Fijka poprosił o informację, czy po wprowadzonych zmianach, które gmina przyjęła 

jako organ prowadzący żaden z nauczycieli nie straci pracy oraz żadne dziecko z 

dysfunkcjami nie zostanie pozbawione tego co ma zapewnione dotychczas.  

Burmistrz M. Baj ponownie powtórzył, że żadnemu z nauczycieli nie zostało wręczone 

wypowiedzenie, w dwóch, albo trzech placówkach nauczyciele odeszli za porozumieniem 

stron i zdaniem burmistrza nie będą mieli problemu ze znalezieniem pracy. Mówca jest 

przekonany, że standardy, które funkcjonują w szkołach i zostały wypracowane po 

zatwierdzeniu arkuszy organizacyjnych, nie doprowadzą do tego, że któreś dziecko zostanie 

pozbawione pomocy, zdaje sobie sprawę z tego jakie to jest ważne, żeby ci najmłodsi i 

najsłabsi otrzymali pomoc. Szczegółowa organizacja tej pomocy w placówkach jest to 

zadanie dyrektora, który w ramach zatwierdzonego arkusza musi tak rozdysponować pracę 

swoich pracowników, żeby wszystkie dzieci były zaopiekowane. Przekonany jest, że wszyscy 

dyrektorzy staną na wysokości zadania i tak tę pracę zorganizują, że żadne dziecko na tych 

zmianach nie ucierpi.  

Radny J. Rącz na wstępie zauważył, że kwota 4 mln zł. oszczędności robi na nim jako na 

radnym olbrzymie wrażenie. Stwierdził, że jest to oszczędność na poziomie 50%, a burmistrz 

wspomniał, że 90 % wydatków w oświacie związanych jest z wynagrodzeniami, więc zapytał 

na czym te pieniądze będą zaoszczędzone.  

Skarbnik E. Sobiepanek poinformowała, że przepisy określają co wchodzi w pensum 

nauczyciela specjalisty i jak powinno być to liczone, niestety prawie w każdej placówce 

występował przypadek, że zajęcia, które powinny być wliczone w pensum były wliczone do 
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godzin ponadnormatywnych i wprowadzenie z powrotem tych zajęć, które nauczyciele 

specjaliści powinni robić w ramach swojego pensum do tego pensum, spowoduje 

zmniejszenie godzin ponadwymiarowych i co w rezultacie przyniesie wspomniane 

oszczędności.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Czersku, która w swojej 

wypowiedzi zauważyła, że w związku z wprowadzonymi oszczędnościami dzieci będą miały 

znacznie ograniczone możliwości spotkania ze szkolnym psychologiem, pedagogiem czy 

logopedą, zostaną skrócone godziny pracy świetlicy szkolnej, a najprawdopodobniej dla 

zerówki nie będzie jej w ogóle. Dzieci nie będą mogły rozwijać swoich talentów na zajęciach 

podczas kółek szkolnych czy szkolnych klubów sportowych. Zapytała pana burmistrza w 

imieniu rodziców dzieci uczących się w gminnych szkołach, czy aby na pewno szukanie 

oszczędności w oświacie to dobry pomysł, czy zdaje sobie sprawę, że planowane 

oszczędności dotknął szczególnie dzieci z niepełnosprawnościami i ze szczególnymi 

potrzebami. Kto zajmie się dziećmi, kiedy na stu pięćdziesięcioro dzieci przewidziano dziesięć 

godzin pracy psychologa tygodniowo, które w tym zawierają zajęcia grupowe i rewitalizacje, a 

na zajęcia indywidualne praktycznie nie będzie czasu, nie będą one możliwe. Obecnie jest to 

jedyna forma bezpłatnej pomocy na terenie gminy. Gdzie dzieci mają realizować i rozwijać 

swoje pasje i talenty, gdzie dzieci mają czekać na powrót rodzica z pracy, gdy godziny pracy 

świetlicy szkolnej zostaną skrócone do minimum. Jakie oszczędności przyniesie ta zmiana, czy 

w szerszej perspektywie to przyniesie realne oszczędności dla gminy, szczególnie jeśli rodzice 

będą zmuszeni do zredukowania liczby godzin pracy, by móc odebrać dziecko na czas, a co 

za tym idzie zmniejszy się wpływ środków do gminy z podatków. Szkoła nie jest miejscem, 

które ma być rentowne, szkoła nie będzie przynosić zysków finansowych, szkoła ma kształcić 

młodych ludzi, a włodarze mają za zadanie stworzyć takie warunki życia, by po ukończeniu 

edukacji ci ludzie chcieli wrócić, tu żyć, pracować i płacić podatki. Cztery miliony złotych tyle 

jest warta właściwa opieka nad dziećmi, czy te cztery miliony są warte tego, jeśli któreś 

dziecko z depresją, nie będzie właściwie zaopiekowane przez psychologa szkolnego i 

odbierze sobie życie, czy ktoś o tym pomyślał, pisząc te wszystkie liczby.  

Następnie głos zabrał rodzić dziecka z niepełnosprawnością, które uczęszcza do szkoły w 

Czersku opisując sytuację swojego dziecka i podkreślając przy tym, że żadne z jego sukcesów 

edukacyjnych nie byłoby możliwe, gdyby nie wsparcie specjalistów ze szkoły, specjalistów, 

których chce się zredukować. Dodała, że za liczbami kryją się ludzie, dzieci ze specjalnymi 

potrzebami, którym ograniczy się dostęp do specjalistów, stracą dostęp do jakościowej 

terapii. Na koniec zapytała, czy w 2024 r. zamiast stawiać na inkluzyjność i wyrównywanie 

szans będzie uderzać się w najsłabszych, w dzieci specjalnych potrzeb i dzieci z 

niepełnosprawnością.  



Protokół nr 3/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.05.2024 r. 16/36 

Skarbnik Gminy E. Sobiepanek powtórzyła, że to co zostało zaplanowane po rozmowie z 

dyrektorami w arkuszach organizacyjnych szkół spełnia wymagania rozporządzenia, które 

mówi jak należy pomóc dzieciom. Poddała pod rozwagę, czy środki znaczone przyznane na 

dzieci z orzeczeniami wydatkowane tylko na wynagrodzenia są dobrze wydatkowane, gdyż 

tym dzieciom należą się również specjalistyczne pomoce czy np. pokoje wyciszeń. Środki 

znaczone w subwencji mogą być wydatkowane na określony cel, tylko i wyłącznie na te dzieci. 

Oddziały zero w szkołach funkcjonują jako oddziały przedszkolne, a w przedszkolach nie 

funkcjonują świetlice. W związku z tym dla dzieci zerówkowych również nie może 

funkcjonować świetlica. Może zostać wydłużony czas pracy świetlicy, lecz powyżej 5 godzin 

obowiązywać będzie odpłatność, należy powyższą kwestię przedyskutować z dyrektorami, 

tylko musi być to zgodne z przepisami. Koła zainteresowań nie mogą być finansowane z 

godzin ponadwymiarowych, powinny być finansowane w ramach godzin do dyspozycji 

dyrektora bądź czterdziestotygodniowego czasu pracy nauczyciela i to jest w gestii dyrektora, 

jak to zorganizuje.  

Mieszkanka zabierająca głos przedstawiła, jak wygląda praca nauczyciela w zespołach 

ewaluacyjnych, dokonujących oceny efektywności pomocy psychologiczno-pedagogicznej dla 

dzieci z orzeczeniami oraz opiniami. Zadała pytanie do burmistrza, czy jako zespół 

wskazujący, że dane dziecko potrzebuje dodatkowych zajęć, które nie są uwzględnione w 

orzeczeniu ma gwarancję, że te zajęcia będą mogły być realizowane. Dodał, że nie jest to 

oszczędzanie na etatach, lecz na dzieciach.  

Burmistrz M. Baj odniósł się do wypowiedzi przedmówczyni informując, że jeżeli będą wnioski 

zespołów, nauczycieli to oczywiście burmistrzowie są otwarci i na rozmowę, i na poszukiwanie 

konkretnych rozwiązań. Natomiast dyrektorzy mają odpowiednie narzędzia, żeby takie zajęcia 

prowadzić nie tylko w ramach zajęć dodatkowych, za które gmina płaci, ale także w ramach 

etatu nauczyciela. W dalszej wypowiedzi odniósł się do złożonych arkuszy organizacyjnych 

zatwierdzonych na dzień 29.05.2024 r. stwierdzając, że nie są one wersjami ostatecznymi, 

gdyż do końca sierpnia ilość orzeczeń może ulec zmianie i będzie to regulował arkusz 

aneksowany we wrześniu.  

Radna B. Molak zapytała, czy wraz ze zmianami w arkuszu organizacyjnym dotyczącymi 

wynagrodzeń zostaną zmniejszone świadczenia dla dzieci, bo nie wybrzmiało to ze strony 

burmistrza.  

Burmistrz M. Baj poinformował, że nie, nie zostaną zmniejszone. Praca szkół zostanie inaczej 

zorganizowana i te zajęcia, które odbywały się w ramach godzin ponadwymiarowych zostaną 

przydzielone części nauczycieli w ramach ich dwudziestodwugodzinnego pensum 

nauczycielskiego. Żadne dziecko nie straci na tym i jest to zadanie dyrektorów, żeby tak tą 

pracę zorganizować, aby te wszystkie zajęcia, które się odbywały były kontunuowanie. W 
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trakcie wypowiedzi odniósł się do wypowiedzi rodzica dziecka niepełnosprawnego, który 

obawiał się, że jego dziecko z początkiem roku szkolnego nie będzie w pełni zaopiekowanie. 

Praca nauczycieli specjalistów, pedagogów, psychologów, pedagogów specjalnych zostanie 

tak zorganizowana, że uczniowi absolutnie tego nie odczują.  

Radny S. Fijka w trybie da vocem poprosił o informację skąd wynika kwota 4 mln złotych 

oszczędności.  

Skarbnik gminy E. Sobiepanek poinformował, że w zdecydowanej większości jest to 

wprowadzenie godzin ponadnormatywnych, czyli nadgodzin do pensum tzn. do 

podstawowego wymiaru czasu pracy nauczyciela w pracy bezpośredniej z uczniem. 

Wyprostowanie spraw dotyczących godzin świetlicowych dla dzieci przedszkolnych, które są 

niezgodne z przepisami prawa, czy kół zainteresowań, które są uwzględnione w godzinach 

ponadnormatywnych i również nie mogą być w ten sposób finansowane. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Czersku pytając, czy 

władze mają pomysł na to jak inaczej zapewnić dzieciom dostępność do kół szkolnych 

zainteresowań, czy do świetlicy i dlaczego oszczędności są szukane w oświacie, bo tego 

mówczyni nie jest w stanie zrozumieć.  

Burmistrz M. Baj poinformował, że nie jest planowane w szkole w Czersku zmniejszenie czasu 

otwarcia świetlicy szkolnej. Natomiast w celu zapewnienia opieki oddziałowi przedszkolnemu 

zostanie zaproponowane wydłużenie czasu pracy przedszkola, aby dzieci mogły w nim 

przebywać tyle samo co obecnie, gdyż w chwili obecnej jest to wydatek bez podstawy 

prawnej. Mówca jest za tym, aby we wszystkich szkołach funkcjonowały koła zainteresowań i 

będzie do ich tworzenia zachęcał dyrektorów, natomiast tworzenie kół zainteresowań jest w 

dyspozycji dyrektora i jest to kwestia organizacji pracy w poszczególnych placówkach. 

Radny S. Fijka ad vocem zapytał E. Sobiepanek Skarbnika gminy, czy poprzez wprowadzone 

zmiany urząd chce zacząć działać zgodnie z przepisami prawa. W dalszej wypowiedzi wyraził 

swoje zaniepokojenie faktem, iż w tej kadencji gmina szuka oszczędności w obszarze oświaty. 

Jego zdaniem w takich obszarach jak oświata, służba zdrowia i bezpieczeństwo mieszkańców 

nie powinno się oszczędzać.  

Mieszkanka odnosząc się do wypowiedzi burmistrza, że żadne dziecko nie straci na zajęciach 

w swojej wypowiedzi zauważyła, że na zmniejszeniu przyznanych godzin nauczyciela 

współorganizującego proces kształcenia np. z 20 godzin na 10 tracą dzieci. Nie wszystkie 

dzieci są w stanie poradzić sobie podczas zajęć bez wspomnianego nauczyciela. 

Burmistrz M. Baj powtórzył, że na zmianach, które zostaną wprowadzone żadne dziecko nie 

straci. W placówkach oświatowych występują dzieci z różnymi niepełnosprawnościami, 

dysfunkcjami, są dzieci które muszą mieć nauczyciela współorganizującego kształcenie cały 



Protokół nr 3/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.05.2024 r. 18/36 

czas, ale są też tacy uczniowie, którzy nie muszą i w wypadku tych uczniów są wymagania w 

stosunku do dyrektorów, żeby tak zorganizowali pracę, aby jeden nauczyciel mógł obsłużyć 

dwóch, a być może w niektórych przypadkach trzech uczniów. Jeżeli rodzice będą zgłaszać 

się do nauczycieli, radnych to w indywidualnych przypadkach istnieje możliwość wszystkiego 

przeorganizowania przy aneksach wrześniowych. Na dzień dzisiejszy jest uzgodnione z 

dyrektorami, że zmiany, które zostały zaproponowane powodują oszczędności, ale nie są 

kosztem uczniów. 

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Następnie na prośbę radnego S. Fijki przewodnicząca T. Jędral zarządziła 5 minutową 

przerwę o obradach.  

Radna R. Mateńko nawiązując do wcześniej omawianych kwestii związanych z szukaniem 

kosztów, cięciem kosztów, zapytała jak w tym świetle wygląda kwestia podwyżek w temacie 

który ma być obecnie omawiany.  

Na powyższe pytanie odpowiedzi udzieliła skarbnik gminy E. Sobiepanek. Odnosząc się do 

kwestii wynagrodzenia burmistrza poinformowała, iż nie jest to kwestia podwyżki, lecz rada 

jest zobligowana do ustanowienia wynagrodzenia burmistrza, w przypadku dwóch 

pozostałych uchwał tj. diet radnych i sołtysów to zwiększają one obciążenie dla budżetu (od 

01.07.2024 r. po ok 50 tys. zł.). 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca przystąpiła do głosowania.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Beata Mika, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Tomasz 

Ura, Arleta Żmudzin 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Renata Mateńko, Bartosz Miszewski, Jakub Rącz, Iwona Szymańska 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/15/2024 

 

Punkt 7. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych 

oraz zasad ich przyznawania. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

diet dla radnych oraz zasad ich przyznawania. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 11, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Bartosz Miszewski, 

Andrzej Pietrzak, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Tomasz Ura 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (11) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Mateusz Kanabus, Renata Mateńko, 

Beata Mika, Bożena Molak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Iwona Szymańska, Arleta 

Żmudzin 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/16/2024 

 

Punkt 8. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustanowienia zasad przyznawania 

diet sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia zasad 

przyznawania diet sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli Gminy Góra Kalwaria. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech 

Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, 

Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, 

Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Iwona Szymańska 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/17/2024 
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Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Górze Kalwarii z siedzibą przy ul. por. Jana Białka 4. 

Przewodnicząca T. Jędral poinformowała, iż Komisja Rewizyjna, Komisja Oświaty, Kultury i 

Pomocy Społecznej oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego wydały 

pozytywną opinię, natomiast Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu, Komisja 

Zdrowia i Sportu oraz Komisja Finansów i Rozwoju nie wydały opinii.  

Po odczytaniu projektu uchwały i braku zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca T. Jędral 

przystąpiła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii z siedzibą przy ul. por. Jana Białka 4. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/18/2024 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego oraz warunków zwolnienia z tych opłat w prowadzonych przez Gminę Góra 

Kalwaria publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego oraz warunków zwolnienia z tych opłat w prowadzonych 

przez Gminę Góra Kalwaria publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach podstawowych. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/19/2024 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oraz nieruchomości gruntowej będącej 

w samoistnym posiadaniu Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oraz nieruchomości 

gruntowej będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra Kalwaria. 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/20/2024 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu lokalu użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/21/2024 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/22/2024 
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Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej, położonej w 

mieście Góra Kalwaria w obrębie 06-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 11/8. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej, 

położonej w mieście Góra Kalwaria w obrębie 06-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 

11/8. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/23/2024 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wólka Dworska – część 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wólka Dworska – 

część 2. 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/24/2024 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta 

Góra Kalwaria – rejon ul. Lipkowskiej cz. I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 

miasta Góra Kalwaria – rejon ul. Lipkowskiej cz. I. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 
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Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/25/2024 

 

Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – teren 

pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie czterech komisji rady, natomiast Komisja Gospodarki Komunalnej i 

Porządku Publicznego wystąpiła z wnioskiem o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad. 

Następnie zapytała przewodniczącego Komisji czy podtrzymuje wniosek komisji.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego B. Miszewski 

poinformował, iż komisja nie podtrzymuje wniosku o zdjęcie punktu z porządku obrad.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – 

teren pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Jakub Rącz 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/26/2024 

 

Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - rejon ul. Leśnej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - rejon ul. Leśnej. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Renata Mateńko 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/27/2024 
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Punkt 19. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ewa Stokowska, Arleta Żmudzin 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/28/2024 

 

Punkt 20. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej T. Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Renata Mateńko, Ewa Stokowska 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Szymon Krupa 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr III/29/2024 

 

Punkt 21. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z I sesji Rady Miejskiej z dnia 07.05.2024 r. oraz II sesji 

Rady Miejskiej z dnia 16.05.2024 r. 

Nie zgłoszono wniosków w sprawie dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z I sesji 

Rady Miejskiej z dnia 07.05.2024 r. oraz II sesji Rady Miejskiej z dnia 16.05.2024 r. 

 

Punkt 22. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

Mieszkanka na wstępie poinformowała, iż w dniu dzisiejszym nie występuje w swoim imieniu, 

lecz w imieniu rodzica dziecka ze szczególnymi potrzebami, który upoważnił ją do zadania 

pytania w jego imieniu. Nawiązując do wypowiedzi zastępcy burmistrza M. Baja stwierdziła, że 

są dzieci, które ze względu na swoje dysfunkcje muszą mieć jednego nauczyciela 

współorganizującego. Przy takich ocenach, że nie każde dziecko musi mieć jednego 

nauczyciela współorganizującego, należy być bardzo ostrożnym i brać pod uwagę przede 

wszystkim opinie specjalistów, opinie tych ludzi, którzy dziecko znają. Kontynuując 

poinformowała, iż do Mazowieckiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 

zostało wysłane zgłoszenie o fakcie, że Zakład Gospodarki Komunalnej zrzuca do Wisły ścieki. 

W odpowiedzi na zgłoszenie WIOŚ Warszawa Del. Radom przeprowadziła kontrolę i 
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przesłała informację z przeprowadzonej kontroli, którą mieszkanka odczytała (pismo stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu). Następnie poprosiła burmistrza o odpowiedzi na pytania w 

jakiej wysokości została nałożona kara, o przedstawienie szczegółów kontroli, o ile były 

przekroczone normy i z czego wynikały.  

Zastępca Burmistrza M. Baj odniósł się do wypowiedzi mieszkanki zaprzeczając temu, iż 

powiedział to co mieszkanka zasugerowała. Powtórzył, że owszem są dzieci z takimi 

niepełnosprawnościami, które wymagają nauczyciela współorganizującego przez całą swoją 

aktywność w szkole, ale są też dzieci, które nie wymagają obecności nauczyciela i wówczas 

można dla takiego dziecka z mniejszą dysfunkcją łączyć nauczycieli współorganizujących dla 

jednego, dwóch bądź trzech takich uczniów.  

Mieszkanka przedstawiła do jakiej części wypowiedzi przedmówcy się odnosi i na co chciała 

zwrócić uwagę (w przypadku dziecka rodzica, którego reprezentuje mieszkanka, konieczny 

jest jeden nauczyciel współorganizujący przez cały proces kształcenia).  

Zastępca Burmistrza M. Baj powtórzył swoją wcześniejszą wypowiedź na koniec stwierdzając, 

że nie do końca rozumie tej uwagi.  

Burmistrz A. Strzyżewski poprosił Prezesa ZGK Romana Bugaja o odpowiedź na pytanie 

mieszkanki w zakresie zrzutu nieczystości do Wisły. 

Prezes R. Bugaj potwierdził, iż przeprowadzona kontrola wskazuje, że doszło do zrzutu 

ścieków o stężeniach, które są wyższe niż w udzielonym pozwoleniu wodnoprawnym. Taki 

zrzut mógł wynikać z prowadzonych działań modernizacyjnych. Przypomniał, że 

oczyszczalnia ścieków w Moczydłowie jest zarówno w końcowej fazie modernizacji, jak i w 

fazie rozruchu poszczególnych urządzeń technologicznych. W związku z tym prawo 

dopuszcza eksploratorowi tego rodzaju obiektów na przekroczenia ładunków o 150% w 

stosunku do wartości udzielanych w pozwoleniu wodnoprawnym, ze względu na trwający 

proces modernizacji i trwający proces rozruchu technologii. Kontrola Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska wykazała, że te przekroczenia były większe niż wartości 

dopuszczane w ustawie, w związku z czym faktycznie do takiego zrzutu ścieków do Wisły 

doszło. Nie sposób jest przełączyć technologię w nowe ciągi technologiczne, tak by do zrzutu 

ścieków o podwyższonych wartościach zanieczyszczeń nie dochodziło. Uspakajając 

mieszkańców dodał, że chwilowy zrzut podwyższonych ładunków dla ekosystemu Wisły, 

pomimo tego, że jest niezgodny z prawem, nie jest żadnym zagrożeniem. Następnie mówca 

odniósł się do długofalowych korzyści uzyskanych z przeprowadzonej modernizacji 

oczyszczalni ścieków w Moczydłowie, do nałożonego mandatu, który otrzymała osoba 

odpowiedzialna za pracę urządzeń na oczyszczalni ścieków, a nie ZGK oraz do ilości 

przekroczonych norm. 

Radny S. Fijka poprosił o informację, kiedy planowane jest realne zakończenie modernizacji 

oczyszczalni.  
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Prezes R. Bugaj odpowiedział, że w tej chwili dokonano już odbioru przez straż pożarną, 

sanepid, natomiast na początku przyszłego tygodnia spółka otrzyma pozwolenie na 

użytkowanie od Powiatowego Inspektoratu Budowlanego, także spodziewa się, że czerwiec 

będzie tym miesiącem, kiedy prace zostaną zakończone. 

Mieszkanka gminy zgłosiła swoje postulaty o przejścia dla pieszych na ul. Pijarskiej naprzeciw 

apteki, na ul. Skierniewickiej w pobliżu basenu oraz o umieszczenie ławek na terenie miasta 

podając przykłady, gdzie najlepiej takie ławki usytuować.  

Burmistrz A. Strzyżewski odniósł się do postulatów mieszkanki informując, że gmina widzi 

brak dogodnego przejścia dla mieszkańców parceli w stronę ul. Skierniewickiej i odwrotnie 

mieszkańców ul. Skierniewickiej w kierunku ul. Broniewskiego, ogródków działkowych. Przy 

realizacji zadania polegającego na budowie ronda przy ul. Sportowej, Chopina, Mickiewicza i 

Pijarskiej zostanie uwzględniona ścieżka pieszo-rowerowa, która w drugim projekcie zostanie 

przedłużona w kierunku Mikówca i w tym zadaniu zostanie uwzględnione i wykonane 

przejście dla pieszych na wysokości skateparku. Następnie odniósł się do przejścia na 

wysokości sklepu „GaGa” przy ul. Pijarskiej stwierdzając, że należy przeanalizować taką 

możliwość, po czym odniósł się do usytuowania ławek w miejscach wskazanych przez 

mieszkankę. 

Mieszkaniec gminy poinformował, iż przybył na dzisiejszą sesję, aby zainicjować działania 

związane z tworzeniem szklaku nadwiślańskiego Urzecza. Zdaniem mówcy początek kadencji 

nowej rady jest dobrym momentem na rozpoczęcie rozmów, działań a tak naprawdę dyskusji 

z przedstawicielami poszczególnych gmin leżących na terenie Urzecza (gminą Konstancin – 

Jeziorna, gminą Karczew). Na zakończenie wypowiedzi zaprosił radnych na spotkanie 

związane z premierą drugiego wydania przewodnika „Z biegiem Wisły Przewodnik po 

podwarszawskim Urzeczu” na dzień 05.06.2024 r. o godz. 18:00 do Ośrodka Kultury, którego 

organizatorami są Towarzystwo Opieki nad Zabytkami Oddział w Czersku oraz Piaseczyńskie 

Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe. 

W dalszej dyskusji głos zabrali Radny S. Fijka, mieszkaniec oraz przewodnicząca T.Jędral  

Radny S. Fijka zaproponował mieszkańcowi, aby zorganizować wspólne posiedzenie, 

spotkanie robocze na którym mieszkaniec mógłby przedstawić więcej informacji dotyczących 

urzecza oraz gminy.  

Mieszkaniec wyraził wolę zainicjowania spotkania w ramach gminy, ale zwracając się do 

burmistrza wspomniał, że docelowo chodzi o współpracę i rozmowy z sąsiadami tj. gminą 

Konstancin – Jeziorna, gminą Karczew oraz Warszawą. Kontynuując dodał, że pozostali 

członkowie Towarzystwa Opieki nad Zabytkami również byliby zainteresowani spotkaniem z 

radnymi, na którym można by było omówić między innymi proste działania np. tworzenia 

małej infrastruktury przyjaznej dla rowerzystów, dla biegaczy, dla osób, które spacerują po 

nadwiślańskim Urzeczu. Dodał, że ma pomysły, propozycje, lecz wspólnie można wypracować 

nowe kierunki działania, nowe rozwiązania.  
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Przewodnicząca T. Jędral wspomniała, że w swojej kampanii również wspominała o rozwoju 

Urzecza. Następnie przychyliła się do zorganizowania spotkania w powyższym temacie, jeśli 

taka będzie wola wszystkich radnych. Mieszkaniec na tym spotkaniu przedstawiłby radnym 

swoje propozycje oraz opisał na czym miałoby polegać całe przedsięwzięcie, aby 

rzeczywiście dążyć do tego rozwoju. 

Mieszkaniec jeszcze raz wyraził chęć współpracy oraz wolę udziału w spotkaniu. 

b) pytania radnych i odpowiedzi, 

Przewodnicząca T. Jędral poprosiła o interwencję w sprawie zniszczonego rowu przy 

ul.Spacerowej oraz o rozwiązanie problemu dotyczącego jeżdżących samochodów 

ciężarowych po ul. Szkolnej, które dowożą materiały budowlane do działki, do której miała 

zostać wyznaczona inna trasa. Zwracając się do burmistrza, zastanawiała się, czy zostały 

podjęte rozmowy z firmą o zmianie trasy i jak tą sprawę rozwiązać.  

Burmistrz M. Baj odnosząc się do pierwszego tematu stwierdził, że naprawy będzie można 

dokonać w ramach gwarancji. Przyjrzy się temu tematowi i do końca czerwca udzieli 

odpowiedzi. Natomiast odnosząc się do zmiany organizacji ruchu na ul. Szkolnej urząd 

pracuje nad tym i w najbliższym czasie uda się tego dokonać.  

Radny W. Kochański zapytał, kiedy zostanie dokończona ul. Walewicka, na jakim etapie jest 

przejęcie kapliczki oraz kierując słowa do Burmistrza A. Strzyżewskiego stwierdził, że w 

miejscach w których wiszą tabliczki informujące o zakazie pływania powinny być usadowione 

koła ratunkowe. Zasugerował, że jeżeli gmina nie może dokonać zakupu kół ratunkowych to 

mogłaby przekazać dofinansowanie dla WOPR z przeznaczeniem na dany cel. Poprosił o 

wykoszenie i udrożnienie rowów przy ul. Polnej oraz ul. Papczyńskiego oraz pozostałych 

poboczy i rowów przy drogach gminnych. Przypomniał o słupie telekomunikacyjnym przy 

ul.11 Listopada i Grójeckiej. Poprosił o wyczyszczenie kratek odpływowych wzdłuż 

ul.Grójeckiej. Poprosił również o informację, kiedy będzie realizowany projekt Horaizon oraz 

na kiedy zaplanowana jest przerwa technologiczna na basenie.  

Głos zabrała skarbnik gminy E. Sobiepanek zapraszając radnego na indywidualną rozmowę.  

Burmistrz M. Baj udzielając odpowiedzi poinformował, że umowa na koszenie rowów jest 

podpisana i pozostaje kwestia wyegzekwowania wywiązywania się z niej i to w najbliższym 

czasie nastąpi. Kontynuując przedstawił obecną sytuację związaną z budową odcinka 

ul.Walewickiej tj. urząd prawdopodobnie w lipcu uzyska ZRID, środki w budżecie zostały 

zabezpieczone na ten cel i urząd chce w tym roku dokończyć brakujący fragment drogi. 

Następnie odniósł się do sprawy związanej z przejęciem kapliczki przy ul. Grójeckiej (sprawa 

jest w toku). Pozostałe zgłoszenia zostały przyjęte i mówca postara się, żeby radny na 

następnej sesji nie zabierał głosu w tych sprawach.  

Rada A. Fedynicz dołączyła się do próśb radnego W. Kochańskiego prosząc o wykoszenie 

również rowów przy ul. Grójeckiej. 
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Radny S. Fijka w swojej wypowiedzi poruszył kwestię dotyczące rozwiązania problemów 

parkingowych na terenie miasta. Zauważając, że burmistrz widzi problem związanym z tym 

co się dzieje w centrum miasta zapytał, czy jest jakiś pomysł, koncepcja na jego rozwiązanie. 

Może wspólnie z radnymi, pracownikami urzędu, burmistrz spróbuje coś z tym zrobić, gdyż 

mieszkańcy traktują centrum miasta jako miejsce przesiadkowe, parkując i zostawiając swoje 

auta. Kontynuując przyznał, że jest zwolennikiem tworzenia wydzielonych płatnych miejsc 

parkingowych na terenie miasta, z możliwością w newralgicznych miejscach takich jak apteka, 

bank skorzystania przez jedną godzinę bez opłat. Następnie zwrócił uwagę na problem 

związany z zapewnieniem miejsc parkingowych przy budowanych osiedlach przez 

deweloperów (np. ul. Chopina) oraz zapisów dotyczących miejsc parkingowych w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Zaproponował, aby przy Przedszkolu 

Samorządowym nr 1 oraz Liceum Ogólnokształcącym na ul. Ks. Z. Sajny zrobić parking na 

wzór parkingu przy Szkole Podstawowej nr 2 (strefa kiss and ride). 

Burmistrz A. Strzyżewski odnosząc się do poruszonych przez radnego kwestii zgodził się z 

wypowiedzią radnego, że wielu mieszkańców przyjeżdża, zmienia środek lokomocji 

zostawiając swój samochód w centrum miasta. Stwierdził, że część poruszanych tematów i 

problemów jakie występują być może uda się rozwiązać, kiedy zostanie utworzona stacja 

początkowa dla autobusów przy ul. Skierniewickiej. Burmistrz A. Strzyżewski stwierdził, że nie 

jest zwolennikiem płatnych parkingów, ale zauważył, że dobrym miejscem na parking po 

pewnym czasie, płatnym mógłby być plac tzw. boisko. Teren w chwili obecnej przekazany 

jako darowizna przez skarb państwa na cele zieleni, dróg i małej infrastruktury. W dalszej 

wypowiedzi odniósł się do utworzenia zajezdni przy szkole i przedszkolu na ul. Ks. Z Sajny. 

Nadmienił, że układ drogowy w obszarze szkoły podstawowej Nr 1 jest skomplikowany i nie 

widzi na tą chwilę możliwości utworzenia parkingu na wzór parkingu przy szkole nr 2. 

Burmistrz ma nadzieję, że po wykonaniu parkingu na ul. Skierniewickiej nie będzie konieczne 

podejmowanie radykalnych działań. Co do odpłatności w innych strefach, to jeżeli komisje 

uznają, że należy to rozważyć, to mówca jest chętny do dyskusji.  

Radny S. Fijka (ad vocem) zapytał, czy zasadne jest, by wzdłuż ul. Pijarskiej w kierunku 

Piaseczna usytuowane były znajdujące się tam biało-czerwone słupki, gdyż w tym miejscu 

można byłoby stworzyć miejsca parkingowe. 

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że słupki najprawdopodobniej zostały tam 

usytuowane przez poprzedniego zarządcę drogi na wniosek mieszkańców, natomiast nie 

pamięta, co było powodem tego wniosku. Przypuszcza, że montaż słupków na tym odcinku 

miał na celu ograniczenie zatrzymywania się samochodów ciężarowych, lub uniemożliwienie 

wjeżdżania na chodnik. Mówca wspomniał o odwodnieniu terenu, na którym znajdują się 

słupki (na wysokości sklepu Biedronka). Należy temat przeanalizować i rozważyć, czy 

ewentualny demontaż słupków nie spowoduje nowych problemów. 

Radny J. Rącz odnosząc się do dziś uchwalonej uchwały i tematu związanego z miejscami 

parkingowymi przy zabudowie wielorodzinnej, poprosił burmistrza, aby w planach 



Protokół nr 3/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.05.2024 r. 35/36 

zagospodarowania przestrzennego zgodnie z teraz obowiązującymi standardami zapewniać 

dwa miejsca parkingowe na jeden lokal mieszkalny. Następnie na prośbę mieszkańców 

poprosił o usytuowanie toalety przy cmentarzu parafialnym, oraz na prośbę rodziców o 

przeznaczenie środków finansowych na zakup rolet do klas od strony południowej w szkole 

podstawowej Nr 2, gdyż rodzice nie są zgodni co do finansowania ww. wyposażenia ze 

środków rady rodziców.  

Burmistrz A. Strzyżewski odniósł się do wypowiedzi przedmówcy, stwierdził, że należy temat 

miejsc parkingowych rozpatrywać w dwóch aspektach, mianowicie miejsc, które dziś mamy i 

przestrzeń, która jest zagospodarowywana i na tym etapie czujność powinna być szczególnie 

większa, podając przykład ul. Chopina, na którym nie ma możliwości działania, gdyż teren 

został całkowicie zagospodarowany. Nawiązując do uchwalonego planu to zdaniem 

burmistrza normy w tym przypadku są zachowane. Należy być czujnym i na etapie 

podejmowania studium i planu ogólnego należy uwzględniać, że na danym terenie w 

przyszłości może być konieczna większa ilość miejsc parkingowych. Odnosząc się do 

usytuowania toalet dla osób odwiedzających cmentarz, to zdaniem burmistrza radny z tą 

prośbą powinien zgłosić się do właściciela obiektu. 

Burmistrz M. Baj poinformował, że Rada Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 2 wystąpi z 

wnioskiem do gminy o montaż rolet i zdaniem mówcy problem uda się rozwiązać. 

Głos ad vocem zabrał radny S. Fijka prosząc o pochylenie się nad zapisami w miejscowych 

planach zagospodarowania przestrzennego pod kontem budownictwa wielorodzinnego, 

gdyż zapisy dotyczące zapewnienia miejsc parkingowych są standardowe i nie dostosowane 

do bieżących realiów. Problem parkowania, zapewnienia miejsc jest problemem wszystkich 

mieszkańców, a nie tylko dewelopera budującego blok. W dalszej wypowiedzi odniósł się do 

miejsc parkingowych na ul. Chopina.  

Radny J. Rącz zwrócił również uwagę na problemy związane z miejscami parkingowymi na 

skrzyżowaniu ul. Polnej z ul. Mariańską. Odnosząc się do swojej prośby związane z 

umieszczeniem toalety w pobliżu cmentarza stwierdził, że gdyby toaleta służyła nie tylko 

użytkownikom cmentarza, to może warto by było, aby gmina i parafia pomyślały o wspólnym 

utrzymywaniu toalety. 

Radny W. Kochański odniósł się do miejsc parkingowych przy ul. Polnej oraz poprosił o 

udzielenie odpowiedzi na zadane wcześniej pytanie dotyczące programu Horaizon 

realizowane na basenie oraz o przyjrzenie się złożonym pismom przez pracowników oraz 

dyrektor OSiR dotyczących przyznania podwyżek dla pracowników. 

Odpowiedzi na pytanie radnego W. Kochańskiego w zakresie podwyżek dla pracowników 

OSiR udzieliła skarbnik gminy E. Sobiepanek informując, że przy konstruowaniu projektu 

budżetu wraz z radnymi z poprzedniej kadencji założono w każdej jednostce organizacyjnej, 

że zwiększony zostanie plan na wynagrodzenia o 20%. W chwili obecnej w planie od 
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wykonania roku zeszłego jest wzrost o ponad 21%, więc jest to wzrost jak w innych 

jednostkach budżetowych. W gestii dyrektora pozostaje, jak zostanie to podzielone.  

Pan Piotr Chmielewski Naczelnik Wydziału Promocji i Informacji udzielił odpowiedzi na 

pytanie radnego dotyczące programu Horaizon. Poinformował, iż planowane jest 

rozpoczęcie i zakończenie remontu od października do grudnia, w chwili obecnej 

przygotowywana jest dokumentacja i w najbliższym czasie zostanie ogłoszony przetarg na 

wyłonienie wykonawcy. Dyrektor OSiR zna harmonogram, gdyż uczestniczy we wszystkich 

spotkaniach dotyczących tego projektu.  

c) wolne wnioski, 

Nie zgłoszono.  

d) informacje. 

Przewodnicząca T. Jędral przypomniała radnym o konieczności złożenia oświadczenia 

majątkowego do 06.06.2024 r.  

Radny B. Miszewski w imieniu radnego Sz. Krupy zaapelował o oddanie głosu na projekt nr 

345 pn. Przebudowa przejść dla pieszych przez drogi wojewódzkie na terenie gminy Góra 

Kalwaria w Budżecie Obywatelskim Mazowsza, którego inicjatorem jest radny Szymon Krupa. 

Projekt wart jest ponad jednego miliona złotych.  

 

Punkt 23. Zamknięcie III sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząca o godz. 1848 zamknęła III sesję Rady 

Miejskiej. 
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